
                                                                        

                                                              Z á p i  s          č. 4/2020 

                                                     ze schůze předsednictva SPOV ČR 

                                                     konané dne 9. června  2020 v zasedací místnosti  

                                                     hlavní kanceláře ODS v Praze, Truhlářské ulici. 

 

Program: 

1) Organizační záležitosti 

2) Společné jednání s předsednictvem SMS ČR 

 

Ad 1)  Schůzi zahájila  Veronika Vrecionová, předsedkyně  SPOV ČR, uvítala přítomné a současně 

představila pana Jakuba Kajzlera, svého asistenta v Evropském parlamentu.  

- Vysvětlila důvody, které vedly ke změně místa jednání dnešní schůze (v Senátu PČR: 

maximální počet účastníků 10) 

- Dále informovala předsednictvo o společném jednání SPOV ČR, SMS ČR a SMO ČR o 

společném postupu všech organizací při prosazování požadavku na kompenzaci financí pro 

obce, 

- Práce krajských organizací SPOV – musí být spojkou s předsednictvem, 

- Na podzim 2020 bude volební Valná hromada, je třeba se připravit a zvážit, kdo má zájem 

kandidovat do předsednictva SPOV, dále bude třeba upravit Stanovy SPOV, a sice o možnost 

hlasování per-rollam 

- Spolek zřídil nový FB: „Nejkrásnější místa venkova máme na dosah ruky“, pro propagaci 

krásných míst v České republice. Malá náhrada soutěže Vesnice roku a propagace obcí a 

venkovských míst. Je třeba vhodným způsobem upozornit média. Tato akce i zviditelňuje 

práci Spolku. Příspěvky obcí jsou postupně umísťovány. 

 

Radan Večerka: připomíná, že nesouhlasil se zrušením soutěže Vesnice roku, domnívá se , že by toto 

mohlo mít negativní dopad na celou soutěž. 

Připomíná rychlou pomoc pro živnostníky: možnost  zadávání zakázek bez výběrového řízení (pošle 

námět, § znění) 

Veronika Vrecionová: zdůvodňuje zrušení soutěže VR 2020 – obce mají v současné době navrženého 

nouzového stavu jiné starosti, propagace obcí na FB. 

Petr Martiňák: ještě dnes jsou oblasti s omezením 

Jan Florian: Ministerstvo vnitra – modernizace veřejné správy 

                      19.6. Rada vlády pro veřejnou správu – projednávání stavebního zákona  

                                – účast Jaroslav Havel 

                      10.6. jednání územních partnerů – účast Jan Florian – 4 priority 

1) Rodina a pospolitost 

2) Centra venkovských sídel 

3) Pozemkové úpravy 

4) Podnikání a služby, IT 

Radan Večerka: podpora posílení internetových sítí na venkově, jak ukazuje současná situace 

 



Zuzana Dvořáková: téma Pozemkové úpravy – MZe spolupracuje se Státním pozemkovým úřadem na 

přípravě Konference pozemkových úprav, která by měla být v termínu 7.-8.10.2020, místo jednání 

Vysočina, případně Střední Morava. 

 

Veronika Vrecionová: připomíná, že se ukazuje výhodné propojení videokonferencemi – bude nadále 

využívat spousta firem, vysokých škol, institucí. 

 

Jan Florian: připomínky k novému webu SPOV ČR 

 

Jakub Kajzler: provoz FB stránek „Nejkrásnější místa venkova máme na dosah ruky“ 3 týdny. 

Příspěvky obcí, převážně fotografie  nejsou vždy v požadované kvalitě. Očekáváme další příspěvky 

zajímavých míst – např. přívoz, kostel apod. Další příspěvky zajímavých míst. Jedná se o dlouhodobý 

projekt, v současné době máme 7 neumístěných příspěvků. Přidáváme obden. 

 

Jana Liberdová – informace o průběhu projektu MPSV a probíhající kontrole projektu. 

Spolek vydal další brožury pro obce (ještě dotisk z minulého projektu), byl záměr tyto brožury rozdat 

členům SPOV na Valné hromadě, tuto nebylo možné svolat klasickým způsobem z důvodu nouzového 

stavu v ČR, a proto budou rozeslány, případně rozdány na dalším zasedání předsednictva podle 

zájmu. 

 

Národní konference venkov 2020 

Věra Libichová: úvod a stav příprav, informace z jednání organizačního štábu ve Žďáru nad Sázavou 

 

Zuzana Dvořáková: informace z MZe, předpokládá se, že konference proběhne při dodržení a  

zajištění všech nezbytných hygienických opatření. 

 

Radan Večerka: obavy, že nebude možné konferenci uskutečnit, bude-li vyhlášen nouzový stav nebo 

lokální karanténa. Je nutné toto ošetřit v pojistné smlouvě na NKV 2020. 

 

Veronika Vrecionová: zajistit propagaci konference na webových stránkách a FB 

 

Pavla Chadimová: informace – 1.den slavnostní zahájení (1. společenský večer) na Zámku Žďár, 

financování zajištěno Krajem Vysočina. Jsou zajištěny i večerní komentované prohlídky zámku.  Rada 

Města Žďár n. Sáz – po projednání máme slevu v Domě kultury na nájemném (zajišťujeme propagaci 

Městu Žďár). Prostory jsou dostačující pro celý rozsah konference. Je třeba ještě doplnit některá 

vystoupení v pracovních skupinách. 

 

Společné jednání se SMS ČR 

Stanislav Polčák: program 

- kompenzační bonus pro obce 

- střet zájmů 

- zákon o odpadech 

- Síň slávy  



Kompenzační bonus pro obce: tlak vyvolaný jednotným postupem všech organizací (SMS, SPOV, 

SMO) přinesl výsledek. Dotační peníze nejsou účelem, je pro obce náročnější, obce potřebují peníze, 

které mohou použít dle svého uvážení. Návrh zákona – získání 1200,-- Kč/občana – zítra schválení 

v Senátu, příští týden v PS PČR. 

Svolání shromáždění před Úřadem vlády 16.6. 

Veronika Vrecionová: Minulý týden proběhlo jednání svolané předsedou Senátu Milošem Vystrčilem, 

společné s předsedy organizací a klubů. Škoda, že z tohoto materiálu vypadly kraje. Hospodářský 

výbor dnes s ministryní Schillerovou navrhuje ještě přidat 500,-- Kč/občana pro kraje. Zítra proběhne 

v 8,30 hod. před jednáním Senátu tisková konference. Jsme pro podporu senátního návrhu, jednání 

s premiérem není rovné, slibuje a následně odvolá.  

Stanislav Polčák: podpora návrhu z Asociace krajů – 9 hlasů podpořilo návrh. Kraje dostávají dotace 

na opravu silnic 2. a 3. třídy. Zvážit, zda svolat shromáždění na podporu senátního návrhu. 

Eduard Kavala: podporuje myšlenku zahrnout i kraje, podporuje návrh svolat shromáždění na 

podporu senátního návrhu. Zajistit osvětu – poslat informaci členské základně. 

Petr Martiňák: pokud se vzdálenější obce nebudou moci zúčastnit – shromáždění podpořit i vyvěšení 

vlajky obce  na budově obecního úřadu. 

Stanislav Polčák: shromáždění na Malostranském náměstí před hlasování PS PČR 16.6. v 12,30 hod. 

Obce s sebou veznou i vlajky obce. 

Hlasování: PRO                                           PROTI      0                                   ZDRŽEL SE  0 

Návrh byl přijat. 

Odhad propadu u obcí je 50 mld. Kč. 12,5 mld Kč je částečná kompenzace dopadu vládních opatření – 

oslovíme všechny hejtmany. Téma: chceme podpořit kompenzace pro obce a kraje a aby to bylo 

rychle, proto svoláváme toto shromáždění. 

Stanislav Polčák: Problematika střetu zájmů – průběžné hlášení, údaje jsou přístupné na žádost. 

Ústavní soud zrušil – údaje mají být viditelné pro toho, kdo se identifikuje. ÚS konstatoval, že je 

protiústavní. Navrhujeme vypnout systém, předložit novelu zákona, která vyjímá neuvolněné starosty  

negativní postoj. Ministryně Benešová návrh zákona podpoří. 30.6. se protiústavně daňová přiznání 

zveřejní. 15.6. bude jednání na Jihočeském krajském soudu – budu zastupovat starostku, která 

daňová přiznání nepodává. 

Stavební zákon: 

Stavební zákon v dnešní podobě ztratil podporu všech i Hospodářské komory. Prodlužuje stavební 

řízení. Otevírá se prostor – skupina poslanců vedená poslancem Martinem Kupkou, dávají dohrmady 

nový stavební zákon – otevírá se prostor pro další připomínky. 

Zákon o odpadech: 

Výbor PS projednávání bez účasti veřejnosti, na hlasování byla veřejnost vyloučena. Cíl: minimalizovat 

ukládání odpadu do země. V roce 2030 Evropa 10%, ČR zcela. Výše poplatku 1850,- Kč/t SKO, ceny 



jsou ve skutečnosti daleko vyšší. Předpis nahrává spalování a energetickému využití (musí se vejít do 

30%) 

Senátor Valenta připravuje podání proti neplacení daně z nemovitosti, kde z platby je vyjmut stát. 

Podpora SMS ČR. 

Síň slávy 2020: 

Návrh shodně SPOV a SMS – Ing.arch. Jan Kruml. Další návrhy ostatních vyhlašovatelů do 30.6. 

Věra Libichová: noví členové SPOV ČR – přihlášky: obec Řisuty, Tomáš Leder, Mgr. Jiří Havránek, Mgr. 

Martin Kupka, Aleš Šabada (všichni SčK). Hlasování: všichni pro. 

 

Zapsala: PaedDr. Věra Libichová 

Schválila: Ing. Veronika Vrecionová 

 

 

  


